
Protokół Nr LII/2018 

z  obrad  LII sesji Rady Miasta Rypin w dniu 11 czerwca  2018 roku w Urzędzie Miasta Rypin pod 

przewodnictwem p.  Jarosława Sochackiego – Przewodniczącego Rady Miasta . 

 

  Na stan 15 radnych obecnych było 15. 

  Lista obecności stanowi  zał. nr  1 do protokołu. 

 Sesja trwała  od godz. 14.00 do godz. 17.00 

Porządek obrad :  

1.  Sprawy organizacyjne  : 

     a/ otwarcie obrad LII  sesji Rady  Miasta Rypin i stwierdzenie qvorum, 

     b/  przyjęcie porządku obrad  LII sesji, 

     c/ przyjęcie protokołu L i LI sesji . 

     d/ komunikaty Przewodniczącego . 

2.   Sprawozdanie Burmistrza  Miasta Rypin z działalności w okresie od  L sesji, w  

      tym z realizacji uchwał . 

3.  Sprawozdanie przewodniczących  Komisji  Rady z prac Komisji. 

4.  Ocena zasobów Pomocy Społecznej . 

5.  Przedstawienie  sprawozdania  finansowego  wraz  ze sprawozdaniem  z wykonania   

     budżetu miasta Rypin  za 2017 rok. 

6.  Przedstawienie uchwały   Nr   Składu Orzekającego Nr 8 Regionalnej Izby   

     Obrachunkowej w Bydgoszczy  z dnia   2018r.  w sprawie wyrażenia  opinii o  

     przedłożonym  przez  Burmistrza  Miasta Rypin  sprawozdaniu z wykonania  budżetu  

    miasta  za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia  miasta.  

 

 



7.  Przedstawienie  wniosku  Komisji Rewizyjnej  złożonego do Regionalnej Izby   

     Obrachunkowej o udzielenie  absolutorium Burmistrzowi  Miasta Rypin  za rok 2017. 

8. Przedstawienie uchwały  Składu Orzekającego  Nr 8 Regionalnej Izby  Obrachunkowej  w      

     Bydgoszczy  w sprawie wyrażenia  opinii o wniosku  Komisji Rewizyjnej  Rady Miasta   

     Rypin  w sprawie  udzielenia  absolutorium  Burmistrzowi  Miasta  za  2017 rok. 

 9.  Dyskusja. 

10. Podjęcie  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze  

      sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy miasta Rypin  za 2017 rok ( projekt uchwały  

      Nr LII/ 339  /2018). 

11. Podjęcie  uchwały  w sprawie  absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2017 rok   

      (projekt  uchwały Nr  LII/ 340 /2018 ). 

 

12. Podjęcie uchwał : 

a/ w sprawie norm tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru godzin zajęć niektórych  

    nauczycieli ( projekt uchwały Nr LII/341/2018 ), 

b/ zmieniająca uchwałę  w sprawie  określenia  wysokości  opłaty za korzystanie  z    

    wychowania  przedszkolnego  uczniów objętych  wychowaniem przedszkolnym  do końca  

     roku szkolnego  w roku kalendarzowym , w którym kończą  6 lat oraz określenia   

     warunków  zwolnienia  z tej opłaty  ( projekt uchwały  Nr  LII/342/2018), 

 c/ w sprawie przyjęcia  projektu regulaminu  dostarczania  wody  i odprowadzania  ścieków   

     na terenie  Gminy Miasta Rypin ( projekt uchwały Nr LII/343/2018), 

 d/ w sprawie przyjęcia  Programu Rewitalizacji  dla Gminy Miasta Rypin  na lata 2016-2023   

     ( projekt uchwały Nr LII/344/2018), 

 e/  w sprawie nadania honorowego tytułu  „ Zasłużony dla Miasta Rypin „ ( projekt  uchwały     

      Nr  LII/345/2018 ), 



 f/ w sprawie  powołania  Komisji doraźnej do opracowania  zmian  Statutu Miasta Rypin   

    ( projekt uchwały  Nr LII/346/2018), 

 g/ w sprawie przyjęcia sprawozdania  z realizacji zadań z zakresu  wspierania  rodziny i  

     systemu pieczy zastępczej za  rok 2017( projekt uchwały  Nr  LII/347/2018 ), 

  h/ w sprawie przyjęcia  sprawozdania z działalności  MOPS  w Rypinie w 2017 roku       

      (projekt  uchwały Nr LII/348/2018), 

  i/ zmieniającej  uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2018 rok ( projekt  

    uchwały Nr  LII/349/2018 ), 

 j/ zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy     

    Miasta Rypin  na lata 2018-2026 ( projekty uchwały Nr  LII/350 /2018) 

k/ w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej  dla Województwa Kujawsko-Pomorskiego ( projekt  

    uchwały Nr LII/351/2018 ), 

l/ w sprawie  udzielenia pomocy rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko-Pomorskiego ( projekt     

    uchwały Nr LII/352/2018) 

13.  Interpelacje, wnioski i zapytania radnych.  

14.  Odpowiedzi na interpelacje , wnioski i zapytania. 

15.   Zamknięcie  obrad  LII sesji  Rady Miasta Rypin. 

 

Ad. 1a 

Przewodniczący Rady Miasta  otworzył obrady LII sesji, stwierdził qworum. Powitał wszystkich  

przybyłych na obrady sesji.  

 

Ad.1b 

Przewodniczący Rady  przedstawił porządek obrad sesji.  Przed  sesją wpłynęły 2 projekty uchwał : 



 w  sprawie udzielenia pomocy rzeczowej  dla Województwa Kujawsko – Pomorskiego.  Pierwszy 

projekt      dotyczy  pomocy  finansowej na  realizację zadania  pn. „ Przebudowa  chodników  i 

budowa ścieżki  rowerowej  w ciągu  drogi wojewódzkiej  Nr   563 Rypin – Mława, drugi projekt 

uchwały dot. zaś zadania pn.  „ rozbudowa DW  563 Rypin –Mława  polegającą na przebudowie  

skrzyżowania  z drogą powiatową  ul. Młyńską  i drogą gminną  ul. Dłutka.   

 Wnioskował o wprowadzenie tych projektów uchwał  w punkcie 12k i 12 l  o numerach :   

LII/351/2018 i LII/352/2018. Poddał wniosek pod głosowanie . 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „  jednogłośnie wniosek przyjęła. 

Następnie Przewodniczący Rady  poddał pod głosowanie  porządek obrad sesji  uwzględniający 

wprowadzone projekty uchwał. 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „  jednogłośnie  przyjęła porządek obrad  LII sesji.  

 

Ad.1c 

Rada Miasta Rypin  14 głosami „za „ jednogłośnie  przyjęła  protokół  L i LI sesji . 

 

Ad.1d 

Pan Jacek Piechowiak  informował na temat działalności Międzyszkolnego Związku Sportowego. 

Przedstawił wyniki uzyskiwane przez sportowców, które są imponujące. Informował m. in., że nieźle 

spisała się reprezentacja powiatu na zawodach w Świeciu.  

Dziewczęta ze szkoły podstawowej nr 3 w Rypinie zostały Mistrzyniami Województwa w biegach 

przełajowych, dziewczęta ze Szkoły Podstawowej w Skrwilnie zostały mistrzyniami województwa, 

chłopcy z gimnazjum w Ostrowitem zdobyli brązowy medal. 

W 2018 r. Międzyszkolny Związek Sportowy otrzymał od Miasta dotację w wysokości 12 000 zł. 

Pan Piechowiak dziękował Radnym za współpracę i za wsparcie, co niewątpliwie przekłada się na 

osiągnięcia uczniów. Burmistrz ze swej strony podkreślał, że pan Piechowiak działa i prowadzi 

Międzyszkolny Związek Sportowy społecznie. Dziękował mu w tym miejscu za tak ogromne 

zaangażowanie i gratulował wszystkich sukcesów. Jest przekonany, że we wrześniu w związku z 

otwarciem nowego stadionu, odbędzie się wielkie święto lekkoatletyczne.  

Szczegółowa informacja stanowi zał. nr 2 do protokołu.  



 

Ad. 2 

Burmistrz Miasta informował  m.in. o tym, że  :  

1. W dniu 21 maja 2018 roku dokonaliśmy odbioru końcowego robót zadana pn. Przebudowa 

ul. Lisiny. Prace budowlane zostały zrealizowane w terminie. Siłami własnymi zamierzamy wykonać 

uzupełniające ogrodzenie wokół zbiorników na wody deszczowe oraz zagospodarowanie zieleni. 

Wartość robót wyniosła około 690 tys. zł nie licząc kosztów wykupów i odszkodowań za działki 

przejęte pod poszerzenie drogi, które wyniosły blisko 100 tys. zł. 

2. Trwają prace na zadaniu Przebudowa  boiska piłkarskiego i boiska wielofunkcyjnego przy 

Zespole Szkół Miejskich. Do dnia dzisiejszego wykonano drenaż boisk   

z przyłączem do kanalizacji deszczowej, ułożono warstwy odsączające podbudowę na boisku 

trawiastym i układ warstw podbudowy na boisku wielofunkcyjnym. Wykonane jest również 

oświetlenie boisk oraz część ogrodzeń. Termin umowny realizacji robót określony na 10 czerwca 2018 

roku został już przekroczony. Naliczone zostaną kary umowne.  

3. W piątek otrzymaliśmy zaktualizowaną dokumentację projektową na przebudowę  

ul. Cichej. Trwa sprawdzanie jej kompletności oraz przygotowanie wniosku  

o pozwolenie na realizację inwestycji w trybie specustawy drogowej, ze względu na konieczność 

poszerzenie pasa drogowego i wykupy działek. Planujemy ogłoszenie przetargu na przełomie sierpnia 

i września. 

4. W dniu 15 maja 2018 roku zostały zawarte umowy na realizację zadań pn. Budowa 

oświetlenia ul. Spokojnej i Budowa oświetlenia ul. Zacisze. Trwają prace na budowach. Odbiór 

oświetlenia ul. Spokojnej przewidywany jest jeszcze w tym tygodniu a termin zakończenia robót na 

ul. Zacisze planowany jest na początek sierpnia.  

5. Realizowane są również roboty budowlane przy przebudowie targowiska przy  

ul. E. Orzeszkowej. Wykonawca zdemontował płyty drogowe i bloczki stanowiące dotychczasową 

nawierzchnię oraz wykonuje kanalizację deszczową  z przepompownią wód deszczowych. Pomimo 

długiego braku opadów prace utrudnia wysoki poziom wód gruntowych komplikujących prace 

ziemne. Planowany termin zakończenia robót to 27 września 2018 roku.  

6. W dniu 14 maja 2018 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Budowa 

kompleksu lekkoatletycznego MOSiR w Rypinie, wariant – bieżnia okrężna 400 m, treningowy. 



Rozpoczęto prace przy budowie bieżni i urządzeń sportowych na terenie MOSiR. Wykonywany jest 

system odwodnienia bieżni oraz trwa wyrównywanie koryta pod bieżnię i dogęszczanie podłoża. 

Planowany termin zakończenia robót to 

22 sierpnia 2018 roku. 

7. W dniu 21 maja 2018 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Remont muru 

oporowego. Wykonywane są roboty remontowe muru za budynkiem przy  

ul. Nowy Rynek 12. Zakończenie robót przewidywane jest na dzień 20 lipca 2018 roku. Prace 

związane z utwardzeniem odcinka drogi wewnętrznej i dojścia do przedszkola zamierzamy wykonać 

siłami własnymi po zakończeniu robót remontowych muru. 

8. W dniu 21 maja 2018 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Budowa siłowni 

na powietrzu przy ZSM w Rypinie. Wartość brutto umowy wynosi  

38 572,80 zł. Termin realizacji upływa 20 czerwca 2018 roku. 

9. W dniu 5 czerwca 2018 roku została zawarta umowa na realizację zadania pn. Przebudowa 

nawierzchni placu przy ul. Ogrodowej 39. Przekazano plac budowy zadania. Planowany termin 

realizacji robót to 10 lipca 2018 roku.  

10. W opracowaniu znajdują się dokumentacje projektowe na przebudowę ulicy Koszarowej, 

budowę miejsc parkingowych przy ul. Dłutka oraz rewitalizację ul. Rynek i ulic przyległych. Wszystkie 

powinny zostać zakończone do końca czerwca. W tym tygodniu powinniśmy otrzymać dokumentację 

na budowę ścieżki rowerowej  

i przebudowę chodników w ciągu ul. Mławskiej. Pozwoli nam to na aktualizację porozumień z 

Urzędem Marszałkowskim dotyczących realizacji robót oraz ogłoszenie przetargów.  

11. Jesteśmy zaniepokojeni trudnościami w pozyskaniu wykonawców oraz rosnącymi cenami 

zarówno na roboty budowlane jak i opracowanie dokumentacji projektowych. Wpływających ofert w 

postępowaniach przetargowych i zapytaniach ofertowych jest bardzo mało a nieraz  jesteśmy 

zmuszeni do powtarzania postępowań ze względu na brak ofert. Obserwując rynek jest to sytuacja, 

która dotyka również innych inwestorów. Gwałtownie rosną również ceny ofert.      

12. W dniu 5 czerwca 2018 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. 

Termomodernizacja bloku na Nowym Osiedlu. Termin składania ofert upływa  

20 czerwca 2018 roku. 



13. W dniu 7 czerwca 2018 roku zostało wszczęte postępowanie na realizację zadania pn. 

Miasteczko ruchu drogowego. Termin składania ofert upływa 25 czerwca 2018 roku. 

14. W przeprowadzonym dwukrotnie postępowaniu na realizację zadania pn.  Przebudowa 

nawierzchni ciągów pieszych ul. Bukowa – III etap nie wpłynęły żadne oferty. 

15. W związku z istniejącą sytuacją na rynku dostaw energii elektrycznej i koniecznością 

wprowadzenia zmian w postępowaniu na realizacje zadania pn. Rypińska Grupa Zakupowa. Dostawa 

energii elektrycznej w okresie od 01.01.2019 r. do 31.12.2019 r. został wydłużony termin składania 

ofert do dnia 27 czerwca 2018 roku. 

16. W dniu 4 czerwca 2018 roku zostało wszczęte postępowanie na realizacje zadania pn. Usługi 

szkolenia w ramach projektu Szkoła Jutra. Termin składania ofert upływa  

15 czerwca 2018 roku. 

17. W przeprowadzonym postępowaniu na realizację zadania pn. Ubezpieczenie majątku  

i innych interesów Gminy Miasta Rypin wraz z jednostkami organizacyjnymi  

i Instytucjami Kultury wpłynęły trzy oferty na część 1 i dwie oferty na część 2. Obecnie oferty 

podlegają weryfikacji. Ubezpieczenie zostanie zawarte na okres trzech lat. Wartość najkorzystniejszej 

oferty w części 1 wynosi 232 154,00 zł, natomiast w części 2 wynosi 41 346,00 zł.  

 

Ad.3 

Przewodniczący Komisji Rady złożyli sprawozdanie z prac komisji  w okresie od ostatniej sesji.  

Radny Jarosław Nowatkowski – Komisja Rewizyjna w dniu 24 kwietnia przeprowadziła kontrolę w TBS 

Rypin. Zapoznał Radę z wynikami kontroli. Komisja zawnioskowała do prezesa RTBS o zwrócenie 

uwagi na właściwe prowadzenie dokumentacji. Zespół kontroli wnioskował również o zamieszczanie 

na stronie internetowej spółki informacji dot. składania ofert na wykonywanie inwestycji. Ponadto 

Komisja Rewizyjna pozytywnie oceniła działalność spółki w zakresie przeprowadzanej kontroli.  

Radny Paweł Sobierajski – Komisja Kultury w okresie sprawozdawczym odbyła 2 posiedzenia, w 

trakcie których członkowie Komisji mieli okazję zapoznać się m. in. z informacją dyrektorów miejskich 

jednostek kultury na temat imprez kulturalnych w 208 roku. Zapoznali się również  z informacją 

dyrektora RCS na temat prac modernizacyjnych w budynku. Komisja również przeanalizowała i 

pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2017 rok.  



Radny Henryk Żywocki – Komisja Bezpieczeństwa, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska w 

okresie sprawozdawczym odbyła 1 posiedzenie, którego głównym tematem  była informacja 

Komendy Powiatowej Policji w Rypinie o stanie bezpieczeństwa publicznego i poziomie 

przestępczości w naszym mieście w 2017 roku oraz analiza sprawozdania z wykonania budżetu za 

2018 rok i zaopiniowanie wniosku o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta.  

Radna Barbara Górecka – Komisja Oświaty i Wychowania w okresie międzysesyjnym odbyła 1 

posiedzenie, podczas którego zapoznano się m. in. z projektem organizacyjnym Zespołów Szkolno – 

Przedszkolnych na nowy rok szkolny, uzyskano informacje o planowanych podczas wakacji planach 

remontowych w jednostkach oświatowych. Pani Przewodnicząca Komisji podziękowała za 

przeznaczenie środków na doposażenie placów zabaw przy przedszkolach miejskich. 

Radna Alicja Federowicz – Komisja Rodziny, Zdrowia i Pomocy Społecznej spotkała się 1 raz i było to 

spotkanie z dyrektorem Powiatowego Urzędu Pracy w Rypinie. Poza tym zaopiniowano sprawozdanie 

z wykonania Budżetu i wniosek o udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Rypin.  

Radny Janusz Chojnacki – Komisja Sportu, Rekreacji i Turystyki w okresie międzysesyjnym odbyła 1 

posiedzenie, na którym zajmowała się działalnością klubów sportowych działających w mieście jak 

również analizowała wykonanie budżetu za 2017 r. oraz wniosek o udzielenie absolutorium dla 

Burmistrza Miasta.  

Radny Dariusz Kędzierski – Komisja Budżetu i Gospodarki Miejskiej odbyła  1 posiedzenie podczas 

którego zapoznano się  z działalnością i przeprowadzonymi inwestycjami w spółce MPEC. 

 

Ad.4 

Przewodniczący Rady informował, że  dokument – ocenę zasobów pomocy społecznej  otrzymali 

radni    od Kierownik MOPS w Rypinie.  Temat ten był przedmiotem obrad Komisji.  Pytał, czy są 

uwagi  co do tego dokumentu.  

Radny p. Murawski  zwracał uwagę na to, że co roku rośnie  minimalne wynagrodzenie , jest 500+, 

spada bezrobocie , a ze sprawozdania wynika , że ubóstwo nie maleje. Przedsiębiorcy mają  

świadomość tego, że  wynagrodzenie wzrasta  zbyt szybko, brakuje rąk do pracy , 13 % mieszkańców  

w  2017 roku było objętych  pomocą  socjalną. 

Kierownik MOPS wyjaśniała, że  infrastruktura  bezrobocia  nieznacznie  maleje , odsetek długotrwale 

bezrobotnych jest  na tym samym poziomie . Dodała też, że 500 + nie liczy się  do dochodów pomocy 

społecznej. 



Burmistrz Miasta  dodał też, że  na rynku pracy brakuje rąk do pracy. Niektórzy niestety wykorzystują  

fakt pomocy ze strony państwa i  w ogóle  nie  podejmują pracy. Ma nadzieję, że  Ministerstwo  

wprowadzi zmiany   i zniweluje to niekorzystne zjawisko. 

Ocena zasobów pomocy społecznej stanowi  zał. nr  3  do protokołu.  

 

Ad.5 

Skarbnik Miasta  przedstawiła sprawozdanie finansowe  z wykonania budżetu miasta  Ryp in za 2017 

rok. Informowała , że zgodnie z art. 267 ustawy o finansach publicznych Burmistrz Miasta przedłożył 

RIO w Bydgoszczy, Zespół we Włocławku sprawozdanie z wykonania budżetu miasta za 2017 rok. 

Wraz z informacją o stanie mienia miasta w terminie do dnia 30 marca br. Sprawozdanie zostało 

również złożone do Rady Miasta.  RIO zbadało przedłożone sprawozdanie pod względem spójności, 

kompletności oraz zgodności z prawem.  

Analizując przedłożone sprawozdanie stwierdzono, co następuje:  

- prognozowane dochody budżetu miasta zostały wykonane w kwocie 69 497 592, 64 zł, co stanowi 

88, 49 % planu, z tego dochody bieżące 69 143 929, 57 zł oraz dochody majątkowe w wysokości 

353 663, 07 zł. W okresie objętym sprawozdaniem w wyniku otrzymania dodatkowych środków z 

tytułu dotacji celowych na zadania zlecone i własne, subwencje oraz wprowadzonych dochodów 

własnych, których na etapie planowania budżetu nie można było przewidzieć, zachodziła konieczność 

dokonania zmiany planu dochodów, aż 38 razy – średnio ponad 3 razy w miesiącu.  

Plan dochodów budżetowych w trakcie roku zwiększył się o kwotę per saldo – 4 349 421, 33 zł.  

Struktura zrealizowanych dochodów przedstawia się następująco:  

1. Dochody własne stanowią ponad 48 %.  

2. Dochody pozyskane z zewnątrz – 52 % 

Największy  udział w dochodach własnych mają wpływy z: 

1. Podatków i opłat lokalnych, co stanowi ponad 43 % dochodów własnych. 

2. Udziały w podatkach stanowiących dochód budżetu państwa – PIT oraz CIT – około 42 % 

dochodów własnych.  

3. Dochody z majątku Gminy – 1 %. 

4. Pozostałe dochody własne – 14 %. 

Dotacje celowe otrzymano w łącznej kwocie 23 444 014 zł, w tym na:  



- zadania z zakresu administracji rządowej w kwocie 19 755 429 zł  

- zadania własne w kwocie 3 580 792 zł  

- zadania realizowane na podstawie porozumień z jst – 102 792 zł. 

- z funduszy celowych – 5 000 zł.  

Wpłynęła subwencja w kwocie 12 436 565 zł, w tym:  

- część  wyrównawcza – 934 709 zł,  

- część równoważąca – 603 134 zł,  

- część oświatowa – 10 898 722 zł.  

Zbyt niskie lub zbyt wysokie wykonanie planu mające istotny wpływ na realizację budżetu zostało 

szczegółowo przedstawione w sprawozdaniu w części opisowej.  

Zaplanowane wydatki budżetowe wykonano w kwocie 69 494 005, 09 zł, co stanowi 82 % planu, w 

tym: 

- wydatki bieżące w kwocie – 64 136 389, 72 zł  

- wydatki majątkowe w wysokości – 5 357 615,37 zł.  

W sprawozdaniu, w zał. nr 3 omówiono szczegółowo realizację wydatków inwestycyjnych i 

majątkowych.  

Najwyższe wydatki w zakresie zadań inwestycyjnych poniesiono w dziale 801 – oświata i wychowanie 

– w kwocie 2 172 971 zł, co stanowi 40,56 % wydatków inwestycyjnych i majątkowych.  

Drugi pod względem realizacji zadań inwestycyjnych jest dział 600, w którym Gmina realizuje nowe 

place, ulice i chodniki oraz drogi – zrealizowano kwotę 1 951 716 zł, co stanowi 36 ,43 %. 

W strukturze4 zrealizowanych wydatków najwięcej środków budżetowych zaangażowano na 

realizację zadań w zakresie: 

- oświata i wychowanie – 34 %  

- dział Rodzina: 26 % b 

- pomoc społeczna – 410 %  

- gospodarka komunalna i ochrona środowiska – 7 %  

- administracja publiczna – 7 %.  



Wydatki oświatowe zrealizowane w kwocie  24 256 165 zł, dochody oświatowe w kwocie 13 549 797 

zł, deficyt środków na oświatę to kwota 10 706 367 zł.  

W wyniku realizacji budżetu za okres objęty oceną, miasto uzyskało dodatni wynik finansowy w 

wysokości 3 587 zł przy planowanym deficycie budżetowym w wysokości – 6 234 655 zł.  

Różnica dochodów bieżących i wydatków bieżących stanowi nadwyżkę operacyjną w kwocie: 5 007 

539zł. Im wyższa wartość nadwyżki operacyjnej, tym lepsza kondycja finansowa Gminy, lepszy 

potencjał inwestycyjny oraz zdolność kredytowa.  

Na dzień 31 grudnia 2017 r. wolne środki stanowiły kwotę 6 106 373 zł. Wolne środki to pozostające 

po rachunku bankowym środki finansowe pochodzące z kredytów, pożyczek oraz emisję obligacji 

zaciągniętych w latach poprzednich.  

Przedkładając Wysokiej Radzie sprawozdanie z wykonania budżetu Miasta za 2017 rok, 

Skarbnik prosiła o przyjęcie sprawozdania i udzielenie absolutorium Burmistrzowi Miasta Rypin.  

Sprawozdanie  z wykonania  budżetu miasta Rypin za 2017 rok stanowi zał.  nr  4 do protokołu.  

 

Ad.6  

Z-ca Skarbnika  UM  p. Krzysztof  Pietrzak   odczytał  treść  uchwały   Nr  17/S/2018  Składu 

Orzekającego Nr 8 Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w Bydgoszczy  z dnia 23  kwietnia  2018 roku  w 

sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym  przez Burmistrza  Miasta Rypin  sprawozdaniu  z 

wykonania  budżetu za 2017 rok  wraz z informacją o stanie mienia miasta. RIO zaopiniowała  

pozytywnie  to sprawozdanie. 

Uchwała RIO stanowi  zał.  nr   5  do protokołu.  

 

Ad.7 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej p. Jarosław Nowatkowski odczytał  treść uchwały Komisji 

Rewizyjnej  wraz z opinią ,  złożonej do RIO o udzielenie  absolutorium  Burmistrzowi Miasta Rypin.  

Uchwała Komisji  Rewizyjnej wraz z opinią stanowi  zał. nr 6 do protokołu.  

 

 



Ad.8 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej  p. Jarosław Nowatkowski  odczytał  treść uchwały Nr  

10/KR/2018 z dnia 22 maja  br. składu Orzekającego  Nr 8 RIO w Bydgoszczy w sprawie wniosku   

Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium  dla Burmistrza Miasta Rypin . RIO wyraziła pozytywną 

opinię w tej sprawie.   

 Uchwała RIO stanowi zał. nr 7 do protokołu.  

 

Ad.9 

Dyskusji nie było.  

Radny p. Janusz Chojnacki  podziękował  za dobrą współpracę   w tematach inwestycji,  projektach.  

Podziękował  za  rozsądne  kierowanie  zespołem  pracowników  Urzędu Miasta .Podziękowania te 

kierował  zarówno w imieniu swoim jak i koleżanek i kolegów radnych.  

 

Ad.10  

Przewodniczący   Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  LII/339/2018 w sprawie  

zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy 

miasta Rypin  za 2017 rok . 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym. Radca prawny zwracał uwagę, że  w międzyczasie opublikowano  tekst jednolity 

do ustawy o samorządzie gminnym, jak również zmieniła się pozycja w Dzienniku Ustaw. Ta uwaga 

dotyczy też innych ustaw.  Zmiany w podstawie prawnej dotyczą  też  kolejnych  procedowanych 

projektów uchwał.  

Przewodniczący Rady poddał projekt uchwały ze zmianą w podstawie prawnej  pod głosowanie 

Rada Miasta Rypin  15  głosami   „za „  jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  LII/339/2018 w sprawie  

zatwierdzenia  sprawozdania  finansowego  wraz  ze sprawozdaniem z wykonania  budżetu gminy 

miasta Rypin  za 2017 rok . 

Uchwała Nr LII/339/2018  stanowi zał. nr 8  do protokołu. 

 

 



Ad.11 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił  projekt uchwały  Nr  LII/340/2018 w sprawie  absolutorium 

dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2017 rok   

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki  Miejskiej oraz radcy prawnego pod względem   

formalno-prawnym.  

Rada Miasta Rypin   15 głosami   „za „  jednogłośnie podjęła  uchwałę  Nr  LII/340/2018 w sprawie  

absolutorium dla Burmistrza  Miasta Rypin  za 2017 rok . 

Uchwała  Nr  LII/340/2018  stanowi zał. nr  9 do protokołu. 

 Były gratulacje i życzenia dla Burmistrza. 

Przewodniczący Rady zaprosił wszystkich na  tort  ogłaszając przerwę w obradach sesji.  

 

Ad.12a 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił projekt uchwały  Nr LII/341/2018 w sprawie norm 

tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru godzin zajęć niektórych  nauczycieli . 

Jest pozytywna opinia  Komisji Oświaty i Wychowania  oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno- prawnym. 

Rada Miasta Rypin 14 głosami  „ za „  jednogłośnie podjęła uchwałę Nr  LII/341/2018 w sprawie 

norm tygodniowego  obowiązkowego  wymiaru godzin zajęć niektórych  nauczycieli . 

Uchwała  Nr  LII/341/2018  stanowi zał.  nr 10 do protokołu. 

 

Ad.12b 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały  Nr LII/342/2018  zmieniającej  uchwałę  w 

sprawie  określenia  wysokości  opłaty za korzystanie  z    wychowania  przedszkolnego  uczniów 

objętych  wychowaniem przedszkolnym  do końca roku szkolnego  w roku kalendarzowym , w którym 

kończą  6 lat oraz określenia  warunków  zwolnienia  z tej opłaty  . 

 Jest pozytywna   opinia  Komisji Oświaty  i Wychowania oraz radcy prawnego pod względem  

formalno-prawnym 



Rada Miasta Rypin 14   głosami „za „ jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr LII/342/2018  zmieniającej  

uchwałę  w sprawie  określenia  wysokości  opłaty za korzystanie  z    wychowania  przedszkolnego  

uczniów objętych  wychowaniem przedszkolnym  do końca roku szkolnego  w roku 

kalendarzowym, w którym kończą  6 lat oraz określenia  warunków  zwolnienia  z tej opłaty  . 

Uchwała Nr LII/342/2018  stanowi zał. nr 11 do protokołu.  

 

 Ad.12c 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr LII/343/2018 w sprawie przyjęcia  

projektu regulaminu  dostarczania  wody  i odprowadzania  ścieków   na terenie  Gminy Miasta Rypin. 

Jest pozytywna opinia  Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy prawnego  pod względem  

formalno-prawnym . 

Rada Miasta Rypin  13  głosami „za „ , przy 1 „wstrzymującym „  podjęła uchwałę Nr  LII/343/2018 

w sprawie przyjęcia  projektu regulaminu  dostarczania  wody  i odprowadzania  ścieków   na 

terenie  Gminy Miasta Rypin. 

Uchwała Nr  LII/343/2018  stanowi  zał. nr 12 do protokołu.  

 

Ad.12d 

Przewodniczący Rady  Miasta przedstawił projekt uchwały Nr  LII/344/2018 w sprawie przyjęcia  

Programu Rewitalizacji  dla Gminy Miasta Rypin  na lata 2016-2023. 

Jest pozytywna opinia  Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej oraz radcy  prawnego pod względem 

formalno-prawnym. 

Rada Miasta Rypin   14 głosami   „za”   jednogłośnie  podjęła uchwałę  Nr  LII/344/2018 w sprawie 

przyjęcia  Programu Rewitalizacji  dla Gminy Miasta Rypin  na lata 2016-2023. 

Uchwała Nr   LII/344/2018 stanowi zał.  nr 13 do protokołu.  

 

Ad.12e 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr  LII/345/2018  w sprawie  nadania 

honorowego tytułu  „ Zasłużony dla Miasta Rypin „ . 



Jest pozytywna opinia Kapituły  ds. nadawania  honorowych tytułów. 

Rada  Miasta Rypin  14  głosami  „za „  jednogłośnie podjęła uchwałę Nr LII/345/2018  w sprawie  

nadania honorowego tytułu  „ Zasłużony dla Miasta Rypin „ . 

Uchwała Nr  LII/345/2018  stanowi zał. nr 14 do protokołu.  

 

Ad.12f 

Przewodniczący  Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr  LII/346/2018  w sprawie  powołania  

Komisji doraźnej do opracowania  zmian  Statutu Miasta Rypin . 

Rada Miasta  Rypin 15  głosami  „za „  jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr LII/346/2018  w sprawie  

powołania  Komisji doraźnej do opracowania  zmian  Statutu Miasta Rypin .  

Uchwała Nr  LII/346/2018  stanowi zał.  nr  15 do protokołu.  

 

Ad.12g 

Przewodniczący Rady Miasta przedstawił projekt uchwały Nr  LII/347/2018  w sprawie przyjęcia 

sprawozdania  z realizacji zadań z zakresu  wspierania  rodziny i  systemu pieczy zastępczej za  rok 

2017.  

Jest pozytywna opinia Komisji  Rodziny Zdrowia i Pomocy Społecznej  oraz radcy prawnego pod 

względem formalno-prawnym.  

Rada Miasta Rypin  15  głosami  „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  LII/347/2018  w sprawie 

przyjęcia sprawozdania  z realizacji zadań z zakresu  wspierania  rodziny i  systemu pieczy 

zastępczej za  rok 2017. 

Uchwała  Nr  LII/347/2018  stanowi zał. nr   16 do protokołu. 

 

Ad.12h 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr  LII/348/2018  w sprawie przyjęcia  

sprawozdania z działalności  MOPS  w Rypinie w 2017 roku .      

Jest pozytywna opinia  Komisji  Rodziny Zdrowia i Opieki  Społecznej oraz  radcy  prawnego pod 

względem  formalno-prawnym. 



Rada Miasta Rypin   15 głosami  „za „  jednogłośnie  podjęła uchwałę Nr  LII/348/2018  w sprawie 

przyjęcia  sprawozdania z działalności  MOPS  w Rypinie w 2017 roku .      

Uchwała Nr  LII/348/2018 stanowi zał. nr 17 do protokołu.  

 

Ad.12i 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił projekt uchwały Nr   LII/349/2018  zmieniającej  uchwałę w 

sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2018 rok. 

Jest pozytywna opinia Komisji Budżetu i Gospodarki Miejskiej  oraz radcy prawnego  pod względem 

formalno-prawnym. 

Przewodniczący Rady, w związku z tym, iż przed rozpoczęciem sesji radni otrzymali dodatkowe 

zmiany budżetowe, oddał głos p. Skarbnik celem wyjaśnienia poszczególnych zmian.  

Pani Skarbnik wyjaśniła, że część tych zmian została omówiona podczas posiedzenia Komisji Budżetu i 

Gospodarki Miejskiej. Dzisiaj przedłożone zostały dodatkowe materiały i najważniejsze zmiany 

dotyczą zmian inwestycyjnych. Chodzi o wprowadzenie do realizacji bardzo ważnych zadań. 

Wyjaśniała, że najważniejsze zmiany zaznaczone są kolorem żółtym w załączniku inwestycyjnym, 

który został radnym przedłożony przed sesją.  

Przewodniczący poprosił o szczegółowe omówienie każdej zmiany inwestycyjnej, celem poddania 

pod głosowanie każdej z nich.  

Pani Skarbnik wymieniła kolejno zmiany , które z kolei Przewodniczący  Rady poddawał pod 

głosowanie: 

- zwiększenie środków  na zadanie inwestycyjne pn: „Przebudowa i rozbudowa ul. Cichej”. Wcześniej 

zabezpieczone na ten cel były środki w wysokości 100 000 zł. Zwiększono kwotę o 830 000. 

Rada Miasta Rypin 13 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących” zmianę  przyjęła. 

- wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego pn.: „Utworzenie nawierzchni z płyt drogowych w 

części ulicy Polnej i Wiejskiej. – Wartość tego zadania to 115 000 zł. 

Rada Miasta Rypin 15 głosami „za” jednogłośnie postanowiła o wprowadzeniu w/w zadania  do 

budżetu. 

- zwiększenie środków na realizację zadania pn. „Przebudowa parkingu przy ul. Orzeszkowej” – 

zwiększenie wartości zadania o 540 000 zł. 



Rada Miasta Rypin 14 głosami „za” przy 1 „wstrzymującym postanowiła  o zwiększeniu  środków na 

w/w  zadanie.  

- wprowadzenie nowego zadania inwestycyjnego z dofinansowaniem ze środków UE pn. „Budowa 

małej infrastruktury rekreacyjnej na terenie miasta Rypin”. Wartość zadania wynosi 51 000 zł.  

Rada Miasta Rypin 15 głosami „za” jednogłośnie postanowiła o wprowadzeniu w/w zadania. 

- wprowadzenie zadania inwestycyjnego pn. „Zakup budek rezerwowych” – wartość zadania wynosi 

16 000 zł.  

Radny Nowatkowski zwrócil uwagę, że na terenie MOSiR są już takie budki. Pytał, czy chodzi o wyższy 

standard oraz co stanie się z budkami, które obecnie są na stadionie?  

Pan Sławomir Stefański, dyrektor MOSiR wyjaśniał, że te budki, które są obecnie, nie spełniają 

standardów, są popękane.  

Rada Miasta Rypin 15 głosami „za” jednogłośnie postanowiła  o wprowadzeniu w/w zadania  do 

budżetu. 

- zmniejszenie o kwotę 100 000 zł środków na realizację zadania pn. „Przebudowa ul. Lisiny”. 

Rada Miasta Rypin 15 głosami „za” jednogłośnie postanowiła  o zmniejszeniu środków na  w/w 

zadanie inwestycyjne. 

- wykreślenie zadania inwestycyjnego pn. „Przebudowa nawierzchni ul. Lipowej”. Kwota na to 

zadanie wynosiła 115 000 zł.  

Rada Miasta Rypin 15 głosami „za” jednogłośnie postanowiła o  wykreśleniu w/w zadania. 

- zmniejszenie  o kwotę 34 548, 70 zł środków na realizację zadania pn. „Budowa boiska piłkarskiego i 

boiska wielofunkcyjnego przy Zespole Szkół Miejskich w Rypinie”.  

Rada Miasta Rypin 15 głosami „za” jednogłośnie postanowiła o zmniejszeniu środków na to 

zadanie. 

- zmniejszenie o kwotę 8 000 zł środków na realizację zadania pn. „Oświetlenie ul. Spokojnej”.  

Rada Miasta Rypin 15 głosami „za” jednogłośnie postanowiła  o zmniejszeniu środków na w/w 

zadanie.  

- zmniejszenie o kwotę 27 000 zł środków na realizację zadania pn. „Oświetlenie ul. Zacisze”.  



Rada Miasta Rypin 15 głosami „za” jednogłośnie postanowiła o  zmniejszeniu  środków na w/w 

zadanie. 

Następnie  Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt  uchwały  uwzględniający  przyjęte 

zmiany.  

Rada Miasta Rypin  15  głosami  „za „ jednogłośnie  podjęła  uchwałę  Nr LII/349/2018  zmieniającą  

uchwałę w sprawie  uchwalenia budżetu miasta Rypin na 2018 rok .  

Uchwała Nr LII/349/2018  stanowi zał. nr  18 do protokołu. 

 

Ad.12j 

Przewodniczący  Rady Miasta przedstawił  projekt  uchwały Nr  LII/350/2018  zmieniającej uchwałę w 

sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy     Miasta Rypin  na lata 2018-2026. 

Jest pozytywna opinia Komisji  Budżetu i Gospodarki Miejskiej . 

Rada Miasta Rypin 15  głosami  „za „jednogłośnie    podjęła uchwałę Nr  LI/350/2018  zmieniającą  

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy Finansowej Gminy     Miasta Rypin  na lata 

2018-2026. 

Uchwała Nr  LII/350/2018  stanowi zał. nr 19 do  protokołu. 

 

Ad .12k 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr  LII/351/2018  w sprawie  udzielenia 

pomocy rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko-Pomorskiego . 

Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „ jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr   LII/351/2018  w sprawie  

udzielenia pomocy rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko-Pomorskiego . 

Uchwała Nr   LII/351/2018 stanowi zał. nr 20 do protokołu.  

 

Ad. 12l 

Przewodniczący Rady Miasta  przedstawił  projekt uchwały Nr  LII/352/2018  w sprawie  udzielenia 

pomocy rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko-Pomorskiego . 



Rada Miasta Rypin  15 głosami „za „ jednogłośnie podjęła  uchwałę Nr   LII/352/2018  w sprawie  

udzielenia pomocy rzeczowej  dla Województwa  Kujawsko-Pomorskiego . 

Uchwała Nr   LII/352/2018 stanowi zał. nr 21 do protokołu.  

 

Ad.13. 

Interpelacji i zapytań nie było.  

 

Ad.15 

Przewodniczący Rady Miasta zamknął obrady  LII sesji. 

 

Płyta z nagraniem obrad sesji  stanowi  integralną część protokołu.  

 

Protokołowała   :     Przewodniczący Rady Miasta : 

Mariola Małecka                                                                        Jarosław   Sochacki  

Joanna Cieszyńska  

                                                    

 

 

     

 

      

 

 


